
ACTUALITĂȚI LEGISLATIVE ÎN 
CONTEXTUL PANDEMIEI 

CU SARS Cov-2 



 Pandemia și temutul virus , necunoscut până acum , au generat 
un marasm global pe toate planurile. Întreaga omenire a fost surprinsă 
și înfricoșată de amploarea și gravitatea bolii cu SARS Cov-2. 
 Sistemele sanitare din toate țările , tentate inițial de a minimaliza 
pericolul , au înțeles repede gravitatea situației 

 



 Se impunea în primul rând elaborarea unor legi și reguli noi , adecvate 
pandemiei. Lucru greu deoarece virusul se dezvăluia treptat , iar lupta cu 
acesta nu beneficia de armele care le aveam la indemână. Trebuiau găsite arme 
noi .Până la găsirea lor se impunea un sistem de măsuri drastice formulate de 
legi diferite de cele cunoscute. 
 Și evident, erau necesari oameni cu capacitatea de a cuprinde toate 
aspectele vieții în sistemul legislativ, cu prioritate de ordin medical 



 Ne amintim cu toții haosul din primăvară , când intrați 
în stare de urgență și apoi de alertă ,nu știam ce avem de 
făcut, cum trebuie să reacționăm , cum trebuie să ne 

protejăm , de unde putem să ne procurăm mijloacele de 
protecție , cu ce fonduri și mai ales cum să ne desfășurăm 

activitatea cu pacienții. 



 Au inceput să curgă ordine , OUG-uri , reguli care de care mai 
contradictorii și mai ”criptate”.Nu aveam pe cine să întrebăm ,cu cine să 

ne consultăm,nu găseam pe cineva care să știe să ne ajute.DSP-urile,Casele 
de asigurari de sănătate și alte organisme de decizie s-au baricadat și nu 
răspundeau solicitărilor noastre. Totul reflecta  o rupere de realitate , o 
necunoaștere revoltătoare a situației din teritoriu de către decidenți .De 

fapt ca și acum. 



 Încetul cu încetul au venit în ajutor societatea civilă, organizații de 
binefacere , ONG-uri , sponsori. Efortul s-a concentrat pe spitale care rând pe 
rând deveneau spitale COVID. Pentru ceilalți pacienți nu mai existau soluții , 

locuri în spitale , medici care să intervină. Ca urmare bolnavii cu alte 
afecțiuni au început să plece dintre noi. Mortalitatea a crescut în general nu 

numai cauzată de COVID. 



 Au venit și măsuri menite să ne ajute, legate de comunicarea cu 
pacienții.Marile greutăți au rămas cele legate de eliberarea concediilor 
medicale , aplicarea unor noi coduri de boală COVID și modificări în lista 
urgențelor și bolilor infecto-contagioase. Până la armonizarea acestora 
au apărut ordine fără norme de aplicare, modificări în sistemul 
informatic imposibil de aplicat, formulare noi de documente medicale. 



  Ne-am transformat în birocrați la pândă să nu scăpăm vreo 
lege, vreo reglementare, vreo modificare care să ne implice financiar 
buni de plată la controalele ulterioare. De pacienți parcă nu mai 
rămânea timp. 



 Ne-am transformat în birocrați la pândă să nu scăpăm vreo lege, vreo reglementare, 
vreo modificare care să ne implice financiar buni de plată la controalele ulterioare. De pacienți 
parcă nu mai rămânea timp. 
 De ultimă oră sunt celebra OUG 180/2020 care vrea să ne implice într-un mod 
degradant în monitorizarea bolnavilor Covid, monitorizare care era deja în funcție. Formularea 
jignitoare ne-a determinat să acționăm in  judecată MS și CNAS.  
 O altă lege prezentă pe Transparență decizională, propune un contract separat pentru 
prevenția și monitorizarea diabetului zaharat cu un cortegiu halucinant de indatoriri fără rost. 
Se ignoră sau nu se cunoaște faptul că facem acest lucru prevăzu deja în Co-Ca. 

 



 Toate acestea ne fac o viață de 
coșmar , iar pacienții suferă cel mai mult. 
Departe de a fi într-un sistem legislativ 
coordonat și coerent ne luptăm tot mai 
puțini , tot mai afectați de vârstă și de 
nesiguranță , fără speranța că vom fi 
înlocuiți de o nouă generație.  

 Este necesar să ne unim și să 
găsim soluții deoarece viitorul nu sună 
prea bine. 
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